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Vážení matičiari, priaznivci Matice slovenskej, 

začiatkom mesiaca jún si pripomenieme významný celoslovenský 
sviatok, keď v dňoch 6. júna a 7. júna 1961, teda pred 150. rokmi sa 
v Martine uskutočnilo Memorandum slovenského národa. Na ňom sa 
prerokoval a vyhlásil programový dokument slovenských národných 
požiadaviek. Bola to dejinná udalosť pre Slovákov. Celoslovenské oslavy 
sa uskutočnia v Martine v dňoch 4. - 7. júna 2011. (K tomuto jubileu sa 
podrobnejšie vyjadríme aj v budúcom čísle. Zrejme pripravíme reportáž 
priamo z osláv). 

Iného rázu je predpokladané, avizované a naplánované jubileum v 
našej obci, pripomenutie si 125. výročia zriadenia poštového úradu 
v Plevníku 21. júna 1886. Podujatie organizuje náš miestny odbor Matice 
slovenskej za súčinnosti obce a Filatelisticko-poštového múzea (súkrom-
ného). Vzhľadom na uvedené, dovoľte, aby som vás pozval predmetnou 
pozvánkou a požiadaním o podporenie podujatia svojou účasťou, pravda 
za predpokladu, žé vám to čas dovolí. Je to v roku 2011 naše dominant-
né podujatie. 

Miestny odbor Matice slovenskej v Plevníku - Drieňovom 
Obec Plevník - Drieňové 

Filatelisticko-poštové múzeum (súkromné) v Plevníku - Drieňovom 

Vás pozývajú 

na spomienkové podujatie usporiadané pri príležitosti 125. výročia 
zriadenia poštového úradu v Plevníku na deň 

21. jún 2011 (utorok) o 17.00 hod. 
do kultúrneho domu v Plevníku - Drieňovom 

V rámci programu sa uskutoční prednáška k výročiu 
a uvedenie publikácie. 

Pošta bude používať príležitostnú pečiatku 

Ján Michalec 
starosta obce 

Dr. Otto Gáťa 
predseda MO MS 
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Memorandum slovenského národa 1861 

Zhromaždenie zvolané do Turčianskeho Svätého Martina na dni 6. 
a 7. júna 1861 bolo prelomové. Zdôrazňovalo rovnoprávnosť Slovákov 
v Uhorsku, žiadalo ústavným zákonom zabezpečiť svojbytnosť sloven-
ského národa a rovnoprávnosť slovenského jazyka. Žiadalo svojbytnosť 
na slovenskom autonómnom území v rámci Uhorska - Hornouhorské 
slovenské Okolie. Memorandum požadovalo slovakizáciu správy, súdnic-
tva, školstva, slovenčinu zrovnoprávniť s maďarčinou, založiť slovenskú 
právnickú akadémiu, katedru slovenského jazyka na peštianskej univer-
zite, povoliť zakladanie slovenských literárnych a kultúrnych spolkov 
a zabezpečiť im štátnu podporu. 

Na zhromaždení vznikli rozpory v otázke Okolia a adresáta, komu 
Memorandum predložiť. Skupina liberálnych politikov (Ľudovít Dohnány, 
Ján Nemešáni, Ján Palárik a i.), ktorá sa postupne formovala ako Nová 
škola, navrhla odovzdať Memorandum uhorskému snemu. Totiž predsta-
vitelia maďarskej politiky takticky sľubovali nemaďarským národnostiam 
dorozumenie. Osnovatelia Memoranda (Štefan M. Daxner, Ján Francisci, 
Jozef M. Hurban (Stará škola), navrhovali Memorandum odovzdať 
cisárovi. Napokon súhlasili s odovzdaním uhorskému snemu. Neviedlo to 
k úspechu. Rozkol medzi Novou a Starou školou pretrvával aj v ďalších 
rokoch. (Žiaľ, touto rozpornosťou akoby sme boli osudom poznačení, 
pretrváva medzi politikmi dodnes). 

Memorandové zhromaždenie, kresba Viliam Paulíny - Tóth 
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Z á p i s n i c a č. 1 / 2 0 1 1 

zo zasadania výboru Miestneho odboru Matice slovenskej 
v Plevníku - Drieňovom, uskutočneného 24. 5. 2011 

Prítomní: Otto Gáťa, Ing. Viola Chachulová, Augustín Ištók, 
revízorka Ing. Emília Delinová 

Schválený program: 
1. Otvorenie 
2. Zhodnotenie valného zhromaždenia MO MS 
3. Plán činnosti na rok 2011 
4. Činnosť predsedu MO MS a členov MO MS 
5. Stav prípravy na podujatie k 125. výročiu pošty v Plevníku 
6. Dotácia na činnosť MO MS od obecného úradu 
7. Rôzne 

Ad 1. Členov výboru a revízorku privítal predseda MO MS a oboznámil 
program, ktorý bol schválený. Konštatoval, že hoci sa výbor dlho 

neschádzal, členovia konali. 
Ad 2. Valné zhromaždenie, ktoré sa uskutočnilo 16. 5. 2010 bolo už v je-

ho závere vyhodnotené ako vecné. Konštatovala sa činnosť pre 
obec v každom roku. (viď Správa o činnosti, publikovaná aj v Manínke). 
Podobne kladne sa vyhodnotili diskusné príspevky. 
Ad 3. Predseda informoval o Pláne činnosti na roky 2011 - 2013 (ktorý 

tiež bol publikovaný). V tomto roku je dominantnou úlohou MO 
MS zvládnuť podujatie organizované k 125. výročiu zriadenia poštového 
úradu v Plevníku. Pripomenie sa aj Memorandum slovenského národa 
zo 6. 6. a 7. 6.1861, teda 150. výročie. Organizátormi budú okrem MO 
MS, ktoíý je garantom programu aj Obec Plevník - Drieňové a Filatelis-
ticko-poštové múzeum (súkromné). 
Ad 4. Predseda informoval, že po voľbách zaslal blahoprianie novému 
starostovi obce a ďalším listom ho požiadal o súčinnosť pri realizácii 
podujatí. Taktiež požiadal o podporu dotáciou na činnosť MO MS. 
Starosta prisľúbil podporu aktivitám MO MS. Obecné zastupiteľstvo 
schválilo dotáciu na činnosť MO MS na rok 2011 sumu 100 €, čo je vô-
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bec prvá priama podpora od obce od roku 2003, teda od oživotvorenia 
miestneho odboru MS na činnosť MO. 
Ďalej predseda informoval o liste, ktorý zaslal obci ohľadne náhrobného 
kameňa Lihovcov z 19. storočia (zváleného), o zaslanie sumy 5 € na so-
chu kráľa Svätopluka na Hradnom nádvorí Bratislavského hradu, o člán-
koch zaslaných do Slovenských národných novín, ktoré boli uverejnené, 
o zbieraní podpisov pod petíciu, o korešpondencií s Domom Matice 
slovenskej v Dubnici nad Váhom a s Členským ústredím MS v Martine, 
a ďalšej korešpondencii a o priamych rokovaniach s okresnou a krajskou 
radou MS. Členovia výboru súhlasili s činnosťou predsedu MO MS. 
Ad 5. Predseda referoval o projekte na spomienkové podujatie k 125. 

výročiu zriadenia poštového úradu vPlevníku 21.6.1886. Bol 
názoru, že postačí komornejšia spomienka za prítomnosti okolo 20 - 30 
prítomných. Nepredpokladá, že by obyvatelia obce prejavili nejaký väčší 
záujem. 

V diskusii sa niektoré názory rozchádzali. Prevládalo odporúčanie 
obyvateľov pozvať prostredníctvom miestneho rozhlasu, a hostí pozván-
kami. Predseda prečítal zoznam hostí, ktorí by sa mali pozvať. Výbor ne-
odporučil väčší kultúrny program, napríklad zo strany Dúbravčeka, ani 
Hoľazftanky, pretože ide o špecifickú akciu jedného spoločenského od-
vetvia, akým je pošta. Okrem toho ide o pracovný deň, utorok a otázna je 
aj účasť pozvaných hostí. Odporučila sa báseň prednesená školáčkou. 
Druhý názor bol prednes profesorkou gymnázia z Pov. Bystrice. Predse-
da informoval, že v Poštovej filatelistickej službe v Bratislave zabezpečil 
zhotovenie príležitostnej pečiatky v réžii Pofisu, čo ušetrilo takmer 200 €. 
Nechal zhotoviť prítlače na kupóny známok s motívmi výročia a obce. 
Počet 50 kusov. Nedá sa predpokladať, či zo strany obyvateľov bude 
záujem, preto je aj nízky počet objednaných známok. Tie oslovia skôr 
filatelistov. 

Začiatok podujatia by bol o 17.00 hod. v sále kultúrneho domu. 
V diskusii boli opodstatnené názory, že pri menšom počte zúčast-

nených podujatie môže pôsobiť minimalizujúco. Predseda uviedol, že 
v sále by mala byť príležitostná priehradka pre pečiatku a dá sa pred-
pokladať, že si tam obyvatelia prídu opečiatkovať listy. 

Predseda na panely pripraví výstavku na tému z histórie pošty. 
Predpokladaný program : 

a. Znelka príchodu pošty z CD (alebo p. Marián Turčáni zatrúbením 
na poštovej trubke) 
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b. Otvorenie a privítanie hostí (predseda) 
c. Báseň (na tému pošty, zatiaľ nie je rozhodnuté) 
d. Prednáška k téme podujatia (predseda) 
e. Uvedenie publikácie (predstaviteľ Slovenskej pošty a. s.) 
f. Pečiatkovanie príležitostnou pečiatkou (vedúca pošty) 
g. Pozvanie k skromnému občerstveniu (poverené členky MO MS) 
h. Záver 

Ad6. Predseda informoval, že obecné zastupiteľstvo schválilo narok 
2011 na činnosť MO MS dotáciu 100 €, ktorá bude poukázaná na 

adresu pokladníčky miestneho odboru. 
Ad 7. V diskusii došlo k zjednoteniu, aby sa podujatie konalo v kultúr-
nom dome, pretože priestory pošty sú minimálne a podliehajú ochrane. 
Pred poštou sú stavebné práce a v zasadacej miestnosti OÚ by v prípade 
väčšieho poštu prítomných boli priestory stiesnené. Predseda uviedol, že 
pred realizáciou podujatia mal by sa výbor ešte raz stretnúť. Pomoc pri-
sľúbil člen obecného zastupiteľstva Ing. M. Sukeník, pokiaľ ide o práce 
s rozmnožovaním alebo úpravou textov či vyobrazení a pri inštalácii 
výstavky. 
Bolo prijaté 

u z n e s e n i e : 
Výbor miestneho odboru MS 
A. berie na vedomie 

a/ vyhodnotenie VZ MO MS 
b/ stav príprav podujatia k 125. výročiu zriadenia pošty 
c/ prispenie sumy 100 € od obecného úradu na činnosť MO MS 
d/ zrušenie členstva p. Martou Turčániovou z dôvodu pobytu 

mimo obce 
B. schvaľuje 

a/ plán činnosti MO MS na rok 2011 
b/ činnosť predsedu MO MS v zabezpečovacích prácach k jubileu 

pošty v Plevníku - Drieňovom a činnosť členov MO MS 
c/ konanie podujatia v kultúrnom dome a program podujatia pod-

ľa návrhu (s prípadným upresnením) 
d/ informovanie obyvateľov prostredníctvom miestneho rozhlasu 

a hostí (z iných miest) pozvánkami korešpondenčne 
e/ vyberanie členských príspevkov raz za dva roky 
f/ vydávanie bulletinu Manínka v tomto funkčnom období 
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C ukladá 
a/ predsedovi MO MS 

- vypracovať reláciu do miestneho rozhlasu, 
- zhotoviť výstavku v kultúrnom dome (z podkladov vyrobiť 

zväčšeniny a umiestniť na panely), 
- zostaviť pozvánku, nechať rozmnožiť, napísať adresy 
- zaslať pozvánky predpokladaným hosťom, 
- rokovať so starostom obce o zabezpečené sály, o možnosti 

prístupu deň pred konaním podujatia, 
- rokovať s vedúcou pošty o zabezpečení príležitostnej prieh-

radky v kultúrnom dome (predaj známok, pečiatkovanie 
príležitostnou pečiatkou, vyžiadanie známok z POFIS-u) 

- zabezpečiť výrobu personalizovaných známok v POFISe 
Bratislava k jubileu pošty 

- vykorešpondovať možnosť účasti zástupcov zo Slovenskej 
pošty a. s, a Ministerstva dopravy, pôšt a telekomunikácii 

- pripraviť prednášku k jubileu 
- pripraviť podklady k prezentácii publikácie 
- zistiť možnosť zatrúbenia signálu pošty p. M. Turčánim, 
- požiadať o spoluprácu Ing. M. Sukeníka v súvislosti s výz-

dobou sály (zabezpečiť vlajky) 
- zabezpečiť minerálne vody (časť s príchuťou) a poháre 

D. Poveruje 
a/ Ing. Violu Chachulovú, Ing. Emíliu Delinovú, Mgr. Boženu 

Zigovú, Janku Muráňovú a Anežku Gáťovú prípravou občer-
stvenia a prípadnou obsluhou priamo v kultúrnom dome 

E. Požiada 
a/ Členov a priaznivcov MO MS o prípadné poskytnutie občer-

stvenia formou napečenia zopár domácich koláčov, buchiet, 
škvarkáčov či iných cestovinových pochutín, 

b/ Mariána Turčániho o zabezpečenie mikrofónu (i harmoniky ?) 
a natrénovania znelky pošty na trubke 

Predseda poďakoval členom výboru za účasť a vecnosť k prerokú-
vaným úlohám. 
24. 5. 2011 zapísal: O. Gáťa 
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O Z N A M Y 

Dňa 24.2. náš MO MS podporil vyhlásenie predsedu Matice sloven-
skej Ing. M. Tkáča o zbytočnosti novelizácie zákona o používaní 
jazykov národnostných menšín znížením hranice z 20 % na 15 %. 

• • Dňa 25. 5. predseda rokoval s Ing. Miroslavom Sukeníkom o spolu-
práci pri výzdobe panelov grafickou úpravou v dome kultúry. 

• • Dňa 25. 5. došlo k rokovaniu so starostom obce Jánom Michalcom. 
Starosta prisľúbil pomoc podujatiu 125. výročia zriadenia poštové-
ho úradu a taktiež prisľúbil účasť. 

# # V ten istý deň došlo k rokovaniu s okresnou manažérkou SP a. s., 
v Považskej Bystrici Ing. Jandušíkovou. 

# # Taktiež 25. 5. predseda navštívil vedúcu pošty v Plevníku - Drieňo-
vom a oboznámil ju, aby rátala so zriadením príležitostnej priehrad-
ky v dome kultúry 21. 6. od 16. 30 hod. 
K dispozícii sú personalizované známky v počte 50 kusov, zhoto-
vené úradne POFISom v Bratislave. Členovia MO MS majú mož-
nosť (prednostne) si ich pozrieť, prípadne zakúpiť. Pre členov MO 
MS je jedna známka v sume 1 €. Ponuka platí do 10.6. 
Je vypracovaný návrh pozvánky. Jej vyhotovenie sa podujal reali-
zovať p. Ing. Miroslav Sukeník vo svojej firme. 
Primátor mesta Bytča prostredníctvom p. Stanislava Helmeša daro-
val organizátorom tri sady pohľadníc mesta Bytča pre hostí k pro-
pagácii mesta. 

# # V tlači je publikácia o histórii pošty v Plevníku. Náklad je 50 kusov. 
• • MO MS podporil petíciu požadujúce vypísania referenda o ustano-

vení slovenského jazyka ako výlučne úradného jazyka SR zozbiera-
ním 50 podpisov. 

Miestny odbor Matice slovenskej v Plevníku - Drieňovom 
v súčinnosti s FIPOM-S /súkromným múzeom/ v mieste* 

| Spracoval, redakčne a grafický upravil: D r. Otto Gáťa, predseda MO MS 
Náklad : 30 kusov pre členov a priaznivcov Matice slovenskej 
Neprešlo jazykovou úpravou. Nepredajné. Číslo vydané 31.5.2011 


